
 

Αθήνα, 10.07.2025 

 

Ερώτηση 

 

Προς τον κ. Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης & Τροφίμων 

 

Θέμα: Έλεγχοι ΟΠΕΚΕΠΕ και Αχρεωστήτως Καταβληθέντα 

Η κυβέρνηση σε μία απέλπιδα προσπάθεια να κατευνάσει την οργή των πολιτών και 

των έντιμων αγροτών, για το γεγονός ότι αυτοί θα κληθούν να πληρώσουν το 

πρόστιμο των 415 εκατ. € για το σκάνδαλο στον ΟΠΕΚΕΠΕ, μέσα από δηλώσεις 

στελεχών της προσπαθεί να περάσει στη κοινή γνώμη ότι ένα μέρος του προστίμου 

θα καλυφθεί από την ανάκτηση των αχρεωστήτως καταβληθέντων ποσών από 

αγρότες, που τα είχαν λάβει χωρίς να τα δικαιούνται μέσω των «αμαρτωλών» ΑΦΜ, 

μετά από ελέγχους σε αυτά.  

Στην πληρωμή του Απριλίου 2024 με τη νέα διοίκηση του ΟΠΕΚΕΠΕ, ύστερα από την 

παραίτηση του κ. Σημανδράκου, μετά από έλεγχο που έγινε σε 7.703 ΑΦΜ - από τα 

16.548 δεσμευμένα ΑΦΜ (κατά τα έτη 2019-2022) - πληρώθηκαν τα 6.815 (88,5%). 

Κάτι που καταδεικνύει είτε ότι οι έλεγχοι που διενεργήθηκαν στο παρελθόν ήταν 

λανθασμένοι είτε ότι οι έλεγχοι επί της νέας Διοίκησης ήταν τουλάχιστον πλημμελείς. 

Επειδή η κοινή γνώμη και οι αγροτικοί φορείς ζητούν πλήρη διαφάνεια, απόδοση 

ευθυνών και εξυγίανση του συστήματος, 

Επειδή το σκάνδαλο αυτό έχει πλήξει όχι μόνο την αξιοπιστία του μηχανισμού 

πληρωμών, αλλά και τη δημόσια εικόνα των παραγωγών, 

Επειδή το σκάνδαλο αυτό έχει πλήξει και τις σχέσεις της χώρας με τις ευρωπαϊκές 

ελεγκτικές αρχές, 

Επειδή δεν υπάρχει καμία επίσημη ανακοίνωση του αρμόδιου Οργανισμού σχετικά 

με την πορεία των ελέγχων και αυτό δημιουργεί εύλογη ανησυχία, 

Ερωτάται ο κ. Υπουργός: 

 

1. Που αποδίδεται η τεράστια απόκλιση των αποτελεσμάτων στα ΑΦΜ, μεταξύ 

παλαιότερων ελέγχων - όπου δεσμεύτηκαν - και νέων, όπου αυτά πληρώθηκαν 

σε ποσοστό 88,5%; 

2. Πόσα ΑΦΜ πέραν των 7.703 από τα 16.548 έχουν συνολικά ελεγχθεί έως σήμερα 

και σε ποιες Περιφέρειες επικεντρώθηκαν οι έλεγχοι; 
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3. Ποια η μεθοδολογία που επακριβώς ακολουθήθηκε στους ελέγχους και βάσει 

ποιας εγκύκλιου για τις «Διαδικασίες Ελέγχων του καθεστώτος της βασικής 

ενίσχυσης και λοιπών καθεστώτων & μέτρων στήριξης»  έγιναν αυτοί; 

4. Ποια είναι τα συνοπτικά αποτελέσματα αυτών των ελέγχων σε επίπεδο 

ευρημάτων και παρατυπιών; 

5. Πόσες υποθέσεις έχουν διαβιβαστεί στις αρμόδιες εισαγγελικές αρχές βάσει των 

ελέγχων αυτών; 

6. Πόσα φυσικά πρόσωπα παραπέμφθηκαν τελικά στη Δικαιοσύνη και με ποια 

κατηγορία; 

7. Πόσα ΑΦΜ έλαβαν ενισχύσεις βάσει των ελέγχων αυτών; Ποιο ήταν το συνολικό 

ύψος των πληρωμών για τους δικαιούχους και η γεωγραφική κατανομή τους ανά 

Περιφερειακή Ενότητα; 

8. Σε πόσες περιπτώσεις έχει ήδη ξεκινήσει η διαδικασία ανάκτησης αχρεωστήτως 

καταβληθεισών ενισχύσεων και ποιο είναι το συνολικό ποσό που αναζητείται ή 

έχει επιστραφεί; 

 

Ο ερωτών Βουλευτής 

Ζεϊμπέκ Χουσεΐν 




